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Afscheid
Ja, het gaat nu echt gebeu-
ren, de kogel is door de kas. 
Na twaalf jaar ga ik het West-
land verlaten. Toen ik in juni 
2010 voor het eerst rich-
ting Westland reed vanuit 
Rotterdam kwam ik in een 
voor mij totaal onbekende 
wereld. Het voelde alsof ik 
door het havengebied reed, 
maar dan met kassen. Ik was 
meteen enthousiast over de 
dynamiek en nieuwsgierig 
wat er in die kassen gebeurt, 
maar vroeg me wel af waarom 
hier in hemelsnaam 100.000 
mensen willen wonen. Die 
huizen staan de kassen toch 
maar in de weg?
Toen ik bij de gemeente West-
land startte als directeur wil-
de ik er direct op uit om het 
gebied, de mensen en voor-
al ook de tuinbouwsector te 
leren kennen. Want buiten, 
daar gebeurt het. En niet in 
het gemeentehuis of de raad-
zaal. Je moet weten wat er 
speelt en daar antwoorden 
voor verzinnen die je intern 
kan verkopen. Dan ben je van 
meerwaarde als overheid.
De toenmalige wethouder EZ 
zorgde voor een lijstje met in-
teressante bedrijven. Bij mijn 
eerste bezoek aan een toma-
tentuinder werd ik niet direct 
warm ontvangen. Hij vroeg 
me wat ik kwam doen en of 
ik hem kwam controleren (zo 
stond de gemeente blijkbaar 

bekend). Daarna kwam de on-
vermijdelijke vraag: ‘bakkie 
doen of effe tuinen?’. Natuur-
lijk koos ik voor het laatste 
en zo merkte ik dat de tuin-
der onderweg in zijn kas ont-
dooide en enthousiast over 
zijn bedrijf begon te vertel-
len. Het ijs was gebroken en 
er volgden vele kassen, maar 
ook handelsbedrijven, verede-
laars, transporteurs in de re-
gio en daar buiten. Die bezoe-
ken gaven mij een geweldig 
beeld van de tuinbouw. Zo 
is mijn liefde ontstaan voor 
deze gave sector die de we-
reld gezondheid en geluk 
brengt. Wie het maar wilde 
horen vertelde ik over wat 
er allemaal voor moois on-
der dat glas groeit en ik trok 
vrienden mee naar ‘Kom in 
de kas’ en het Varend Cor-
so. Konden ze ook eens zien 
hoe hun groente en bloemen 
worden geteeld. Ik was erbij 
om Westland te vertegen-

woordigen bij de start van de 
MRDH-regio, IQ en Green-
port West-Holland. Maar het 
meest trots ben ik toch wel 
op het World Horti Center 
(WHC). Bijna vijf jaar geleden 
heeft onze koningin dit inno-
vatiecentrum voor de wereld-
wijde tuinbouw geopend. Een 
droom kwam uit. De afgelo-
pen vier jaar mocht ik van-
uit het bestuur mijn steen-
tje bijdragen aan de verdere 
ontwikkeling van het WHC. 
Met het enthousiasme van 
de directeur en haar team, 
de meer dan honderd parti-
cipanten en samenwerkings-
partners, gaat dit centrum de 
toekomst in als dé icoon van 
de Horti Health & Tech cam-
pus die daar komende jaren 
gaat verrijzen.
Dat ik wegga uit Westland wil 
niet zeggen dat mijn liefde 
voor de tuinbouw stopt, maar 
ik kijk vanaf een afstandje toe 
en blijf een ambassadeur.
Een laatste hartenkreet tot 
besluit: wees als Westlander 
zelf je beste ambassadeur, 
stop met je klein maken en 
draag collectief met elkaar uit 
hoe groos jullie zijn op de in-
novatieve, duurzame en eco-
nomisch zo belangrijke tuin-
bouwsector. En laat dat niet 
over aan de outsiders...

Inge Vermeulen, algemeen 
directeur Patijnenburg
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Rob Baan: ‘Meerwaarde gezondheid & geluk moeten we veel beter uitdragen’
Uiteraard volgt hij de ontwikkelingen op de energiemarkt en de 
gevolgen voor de glastuinbouw op de voet, maar voor Rob Baan 
is dat niet zijn grootste probleem. In 2010 heeft hij met zijn be-
drijf Koppert Cress al een flinke duurzaamheidsslag gemaakt.
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 “Niet omdat de overheid dat 
van mij vraagt, maar omdat 
ik dat zelf graag wil. Dankzij 
schaalvergroting is onze om-
zet sindsdien verviervoudigd, 
maar onze energierekening is 
nog hetzelfde als destijds. Ik wil 
geen carbon footprint achter-
laten. En op de veel gestelde 
vraag waarom, kan ik maar één 
antwoord geven: daarom.” 
Toch was het wel degelijk een 
energieonderwerp waarmee 
Rob Baan drie jaar geleden veel-
vuldig in de publiciteit kwam: 
ODE. “De ODE-discussie vond 
ik een pure belediging voor mo-
dern ondernemerschap. Je bent 
voorloper in het gebruik van 
duurzame energie en wordt 
daarvoor gestraft middels exor-
bitante belastingverhoging. Dat 
vind ik schandalig. Tuinders 
die voorop lopen worden op die 

manier evenredig gestraft met 
collega’s die nog geen enkele 
stap hebben gezet richting fos-
sielvrij telen. Dan trappen on-
dernemers op de rem en wach-
ten ze met innoveren.”

Overheidsbeleid
Enerzijds doen wat de overheid 
graag wil, in dit geval een bij-
drage leveren aan de energie-
transitie, maar tegelijkertijd 
door diezelfde overheid wor-
den gestraft. Het leidt tot on-
begrip en woede bij Rob Baan. 
De ODE-problematiek is tevens 
een mooi bruggetje naar een 
andere netelige kwestie die 
hem zeer hoog zit: de gezon-
de lunch op zijn bedrijf, de visie 
van de Belastingdienst daarop 
en de uitspraak van de rech-
ter. “Dat zit me inderdaad zeer 
hoog, zo hoog dat we het nu 
neerleggen bij de Hoge Raad. 
Ook hier straft de overheid be-

drijven die uitvoering geven 
aan overheidsbeleid.”
Hij doelt op het convenant 
waarin partijen zich sterk ma-
ken voor een gezonde jeugd. 
“De situatie is dusdanig schrij-
nend dat we op basisscholen 
in achterstandswijken nood-
voeding gaan geven aan kin-
deren die zonder ontbijt naar 
school komen. Dat is vullen 
in plaats van voeden. De grote 
voedingsmiddelenmaatschap-
pijen spinnen daar garen bij. 
Ze zijn met ongezonde produc-
ten verantwoordelijk voor di-
verse welvaartsziekten en strij-
ken daarvoor de winst op in het 
buitenland. Dat proces is al 25 
jaar aan de gang. Zij dragen 
niet bij aan de oplossing van 
een gezondere generatie, dat 
doet de tuinbouw wel. Maar de 
hero’s op dit gebied zitten nu 
vaak in de beklaagdenbank. Het 
is de wereld op zijn kop.”
De rechtszaak waarover Rob 
Baan het heeft is de belastin-
gaanslag vanwege het gratis 
verstrekken van een gezonde 
lunch aan de medewerkers van 

Koppert Cress. “Personeel is 
het onroerend goed van je be-
drijf. Ons mission statement is 
dat medewerkers gezond hun 
pensioen moeten halen. Dat 
vereist de juiste kleding, goe-
de werkomstandigheden, maar 
ook gezonde voeding. Het is 
lastig om mensen te bewegen 
om een gezonde lunch mee van 
huis te nemen, dus zijn we het 
zelf gaan doen. Dat slaat heel 
goed aan, een gedragsveran-
dering is inmiddels ingezet. 
Ook ’s avonds thuis wordt er 
gezonder gegeten dan voor-
heen. We zijn het enige land 
dat twee keer per dag brood eet. 
Andere landen zetten daar een 
extra keer groente en fruit te-
genover. Daar ligt de eerste 
winst.”
De gezonde maaltijd werd on-

derdeel van de Arboregeling; 
schouderklopjes van de 
Arbodienst, goedkeuring van 
sociale zaken, maar het venijn 
zat bij de Belastingdienst. 
“Ondernemers mogen hun 
personeel diverse voordelen 
bieden, zoals een fietsenplan, 
maar het verstrekken van een 
gezonde lunch levert een hef-
fing op van 80%. Dat vind ik 
onacceptabel.” Gezondheid 
vormt zijn hele carrière al de 
rode draad van zijn onderne-
merschap. “Daar hebben we 
de term ‘geluk’ aan toegevoegd, 
want ook de sierteelt levert een 
essentiële bijdrage aan het wel-
bevinden van consumenten. 
Dat moeten we wel veel na-
drukkelijker uitdragen!”
Rob Baan heeft ook wel een ver-
klaring waarom mensen blij 

worden van een bos bloemen 
of een mooie plant. “Wij men-
sen zijn natuur, groen om ons 
heen maakt ons blij. De glas-
tuinbouw ondersteunt die na-
tuur en brengt het bij mensen 
thuis, op kantoor, in de klas. 
Ze zorgen voor een zuiverende 
werking in gesloten werkruim-
tes, dat is al meerdere keren 
aangetoond. Het is de taak en 
de uitdaging voor de glastuin-
bouwsector om duidelijker in 
kaart te brengen waarom we 
onze producten telen. Te veel 
zijn we nog gefocust op hoe 
we telen.”

Uniek teeltgebied
Het andere verhaal van de 
glastuinbouw vertellen, dat is 
een missie van Rob Baan. Dat 
maakt ook dat hij zich laat ho-
ren bij uiteenlopende sectoren, 
waaronder de gezondheids-
zorg. “Dat Nederland de tweede 
agrarische exporteur ter wereld 
is, is een achterhaald verhaal. 
We zijn leverancier van gezon-
de producten voor de Europese 
binnenmarkt. En die producten 
worden in de basis geprodu-
ceerd in een uniek teeltgebied. 
Het milde klimaat maakt ons 
land een glastuinbouwland bij 
uitstek. Daar komt bij dat een 
toonaangevende Nederlandse 
bank het Westland omschrijft 
als een uniek gebied voor de 
energietransitie. Dergelijke lo-
caties zijn veel waard, gezien 
de uitdagingen waarover we als 
maatschappij de komende de-
cennia voor staan.”
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VVD bezoekt Royal FloraHolland en Plantanious
Een delegatie van de VVD 
bracht maandag 12 december 
een werkbezoek aan de glas-
tuinbouw. Pieter Varekamp, 
wethouder in de gemeen-
te Westland, kwam samen 
met Tweede Kamerleden 
Hawre Rahimi, Peter Valstar 
en Daan de Kort langs op de 
locatie Naaldwijk van Royal 
FloraHolland. Ook werd pot-
plantenbedrijf Plantanious be-
zocht. Namens Glastuinbouw 
Nederland was Jesse Schevel, 
Specialist Public, Government 
& International Affairs, aan-
wezig. Het programma startte 
op locatie Naaldwijk van Royal 
FloraHolland waar de politici 
een rondleiding kregen door 

de veiling. Vervolgens spra-
ken zij uitgebreid met CEO 
Steven van Schilfgaarde over 
het internationale belang van 
de sierteeltsector en hoe trots 
Nederland hierop kan zijn. 
Daarna legde de VVD-delegatie 

een bezoek af aan Plantanious, 
het bedrijf van de tweeling-
broers Joost en Freek Jansen, 
waar ze zagen hoe op een duur-
zame, biologische wijze een 
verscheidenheid aan planten 
wordt gekweekt.
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